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Mot bakgrund av senaste årens händelser och känsla av otrygghet vid Mälarhöjdens 
IP finns det anledning att betona, fortsätta, analysera och utöka trygghetsinsatser, för 
att inte riskera att nuvarande situation inte ses som ett normalt, godkänt läge. 
 
Föreningen bör, både enskilt och tillsammans med andra aktörer, såväl föreningar 
som staden och polisen, verka för en genomgående förändring på 
anläggningsområdet för ökad trygghet. 
 
Målet bör vara att medlemmar i MIK Tennis, liksom gäster och andra utövare, ska 
känna sig säkra och uppleva trygghet på klubbens anläggningar, dvs. både i hallen, 
liksom vid och på utebanor, samt på väg dit. Det gäller särskilt barn och ungdomar, 
liksom personer i tjänst. 
 
Förslaget nedan är att klubben utvecklar en trygghetsplan som tar fasta på två 
perspektiv: dels det långsiktiga, dels det kortsiktiga, som innefattar beredskap för 
olika scenarier som kan inträffa i den löpande vardagen. 
 
En sådan plan kan också tydliggöra rollfördelningen i samhället mellan en 
idrottsförening – som bör kunna inrikta sig på att inte minst tillhandahålla 
meningsfulla aktiviteter för barn och unga – och Stockholm stad. 
 
 
Utifrån detta är det övergripande förslaget: 
 

- Att klubben tar fram en trygghetsplan. Detta ska inte ses som att tidigare eller 
pågående trygghetsinsatser avslutas, utan snarare kommuniceras och tydliggörs. 
 

- Att klubben i sin verksamhetsplan slår fast att detta arbete är ett prioriterat område. 
 

- Att detta arbete leds av ordföranden och genomförs av sportchef med minst en 
representant från övrig kanslipersonal, samt i nära samarbete med minst en 
ytterligare styrelseledamot, eller av styrelsen annan utsedd person, utöver 
ordföranden. 

 
- Att en inriktning på en sådan trygghetsplan finns klar senast 5 november, då det 

även ska stå formulerat hur det fortsatta arbetet för planen ska fortskrida. 
 

- Att en fullständig trygghetsplan, som i en övergripande form även ska 
kommuniceras till alla medlemmar, är färdig senast 15 december. 

 
Nedan följer några förslag på mer detaljerade insatser i detta arbete. Denna lista kan 
byggas ut och anpassas, men ger en bild av vad en trygghetsplan och krisberedskap kan 
innebära. 
 



 
Förslag att utvärdera för ett arbete med en trygghetsplan: 
 

- Att trygghet i olika former läggs till som utvecklingsmål för verksamheten. Bredvid 
rubriker som ”Öka kundnöjdheten i kafé” bör alltså ”Öka tryggheten på 
anläggningen” finnas. 
 

- Att en formulering om säker arbetsplats läggs till som en punkt under ”Förbättra 
MIK Tennis som arbetsplats”. 

 
- Att nuvarande arbetet med målstyrning också prioriterar frågorna om trygghet och 

säkerhet. Det innebär även att sådana frågor tillfogas till klubbens medlemsenkäter. 
Detta blir också underlag gentemot Stockholm stad. 

 
- Att en egen plan för ökad säkerhet – på kort sikt, från och med denna höst – görs 

mot bakgrund av en analys som tar hänsyn till olika scenarier såsom hotfulla besök, 
våld i eller nära anläggningen. En sådan plan kompletterar plan ihop med övriga 
föreningar på anläggningen. Planen kan sedan få genomföranden såsom exempelvis 
kodlås för besökare; säkerhetskameror; utökad checklista i samband med vaktpass 
(tlf-nummer att ringa); larmknapp i kansliet/kiosken. 

 
- Att ett system med olika risknivåer styr avvägningen mellan säkerhet och öppenhet 

i den egna verksamheten, till exempel med hjälp av skalan 1–5. Risknivån ska 
direkt styra olika insatser som hänger ihop med kodlås, öppettider och bemanning. 
Det bör alltså finnas både normalläge och situationsberedskap. Styrelsen tar beslut 
om vilken risknivå som gäller med underlag från sportchef, som i sin tur ska 
inhämta rapport från polisen. En 4:a kan innebära att hallen stängs kl 21, en 5:a att 
hallen stängs helt etc. 

 
- Att klubben kontinuerligt och systematiskt arbetar för att Stockholm stad i sin tur 

har en aktionsplan för trygghetsarbetet på Mälarhöjdens IP och transportvägarna 
dit, med krav och insatser som också genomförs på kort sikt. Sådana insatser kan 
exempelvis handla om belysning och stängsel mot skogen, liksom förebygga döda 
zoner. Klubben ska via kansliet ta in synpunkter från medlemmar för åtgärder som 
gör anläggningsområdet tryggare. Klubben ska också, både kortsiktigt och 
långsiktigt, systematiskt ihop med andra föreningar arbeta för att stadens planer 
följs upp och genomförs. 

 
- Att klubben arbetar för utökat finansiellt stöd från Stockholm stad och/eller RF för 

att hantera denna krissituation och arbete för en trygg idrottsanläggning, med 
eventuellt ökade kostnader eller minskade intäkter. (Jämför pandemistöd.) 


